
Sundhedsudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 24. maj 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 780
Hvad er ministerens kommentar til Sundhedsdatastyrelsens notat ”Andelen af ældre bor
gere med demens med recept på antipsykotika er uændret” af 20. maj 2022, og kan 
ministeren især svare på
– hvorfor handleplanen fra 2016 og de dermed forbundne initiativer ikke har haft nogen 

særlig effekt på omfanget af brugen af antipsykotisk medicin?
– hvorfor der er så store kommunale forskelle på anvendelsen af antipsykotisk medicin?
– hvad det er for nye initiativer Styrelsen for Patientsikkerhed påtænker med det formål 

at nedbringe anvendelsen af antipsykotisk medicin?
– om det kunne give mening at kommuner og almen praksis i samarbejde med farma

ceuter mere regelmæssigt efterså og reviderede ældre borgeres medicinforbrug?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kirsten.Normann.Andersen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jane Heitmann
formand
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